
ZÁPIS č. 11/2001 (123)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 27. listopadu 2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 15 senátorů)

Omluveni: Pohanková/FA, Šimberová/FP, Kříž/FaVU

Neomluveni: Matulová/FAST, Dufková/FCH

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Dub, Kazelle, Štěpánek
kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková,
ředitel CEVAPO Janíček, děkan FA Chybík

Před zahájením zasedání složil předepsaný slib nový člen AS VUT - student Lukáš Berta z FaVU,
zvolený v doplňovacích volbách na FaVU dne 20. 11. 2001.

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Informace předsedů LK a EK AS VUT
4. Projednávání a schvalování návrhů změn vnitřních předpisů VUT
5. Projednávání a schvalování návrhů vnitřních předpisů FIT
6. Projednání změn vnitřních předpisů FEI – transformace na FEKT
7. Vyhlášení voleb do AS VUT na FEKT a FIT a vyhlášení voleb do AS FIT
8. Informace ředitele CEVAPO
9. Informace zástupců AS VUT z jednání RVŠ
10. Různé

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. Doc. Zbořil sdělil, že příloha č. 1,
která byla rozeslána senátorům pouze v elektronické formě, bude v tištěné formě zaslána spolu se
zápisem z dnešního zasedání.

Ad 2) Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
� Rektor Vrbka
� Rektor informoval o zasedání ČKR, které se uskuteční dnes v Plzni. ČKR se bude zabývat

zejména hodnocením spolupráce s AV ČR a projednáváním návrhu změn statutu ČKR
(nejzávažnější uvažovaná změna se týká hlasování - počty hlasů podle velikostí škol).

� Senátorům byly v tištěné formě předány „Závěry ze zasedání rozšířeného vedení VUT v Brně
konaného ve Skalském Dvoře 9. až 10. 10. 2001“. Tento materiál doplnil rektor upřesňujícími
informacemi.

� Ukončení činnosti bývalého CDV - rektor seznámil senátory se stanoviskem advokáta ke
konečnému řešení. Sdělil, že pokud nedojde k dohodě, bude nutné celou záležitost řešit soudně.
V diskusi navrhl Mgr. Božek, vzhledem k rozšíření aktivit školy souvisejících s implementací
novely VŠ zákona, zjistit možnosti pojištění školy vůči neúmyslně způsobeným škodám.
Doc. Zbořil připomněl dřívější návrh AS VUT - pozvat na zasedání senátu bývalého prorektora
Kadrnožku, do jehož kompetence CDV patřilo, aby podal senátorům vysvětlení  skutečností, které
vedly k současným problémům. Senátoři se dohodli, že Prof. Kadrnožka bude pozván na zasedání
AS VUT na začátku příštího roku.
Doc. Mašek požádal rektora o sdělení, jaké důvody vedly ke změně stanoviska ČKR týkající se
školného. Rektor sdělil, že hlasoval jako jeden z mála rektorů proti předloženému návrhu. Většina
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rektorů se však přiklonila k tomu, aby školné bylo - ve  výši přijatelné i pro studenty ze sociálně
slabších rodin - s tím, že je chápou jako další finanční zdroj, který by mohly vysoké školy získat.
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které všichni podpořili rektora v jeho nesouhlasu se
zavedením školného tak, jak je prezentováno v návrhu poslance Matějů. Doc. Mašek konstatoval,
že rektoři by měli více diskutovat s akademickými senáty svých škol a teprve potom vydávat
stanoviska prostřednictvím ČKR. Dále Doc. Mašek upozornil na to, že na WWW stránkách by
měly být více prezentovány výsledky jednání ČKR.
Mgr. Božek informoval o přednášce poslance Matějů, která se uskutečnila minulý týden na
Právnické fakultě MU. Návrh zákona zde byl předkladateli prezentován velmi přesvědčivě
a pokud bude v této formě předložen ke schválení Poslanecké sněmovně, bude zřejmě schválen.
Z odpovědí na řadu vznesených otázek vyplynulo, že nejde jen o navýšení prostředků vysokým
školám, ale také o to, aby na vysoké školy bylo zavedeno tržní prostředí (vysokoškolské vzdělání
jako zboží). Vysoké školy, které se v tomto prostředí budou umět pohybovat přežijí a porostou,
ostatní zaniknou. Mgr. Božek vyjádřil pochybnost o tom, že by takto získané prostředky byly
dostatečné k získání nových prostor a k navýšení počtu učitelů pro výuku vyššího počtu studentů,
k navýšení platu učitelů, atd. Dle jeho názoru tvůrci novely zákona o školném zastupují
prostřednictvím svého návrhu spíše zájmy soukromých vysokých škol.
Rektor informoval o zkušenostech vysokých škol v Rakousku, kde po zavedení školného poklesl
zájem o studium o jednu třetinu.
Dr. Popela sdělil, že pokud by předložená novela zákona o školném měla být schválena, je dle jeho
názoru důležité, aby návrh řešící převis poptávky zájemců o studium nekalkuloval se školným
podle nákladových ukazatelů, ale podle zájmu o studium, tj. aby vyšší zájem znamenal vyšší
školné. Dále je třeba, aby nebylo určeno jednotné školné, ale aby si naopak jednotlivé školy mohly
výši školného určovat samy.
Doc. Münsterová sdělila, že RVŠ prozatím nevydala souhlasné stanovisko k návrhu poslance
Matějů o školném, neboť návrh je nesystémovým řešením - je třeba provést reformu celého
vysokého školství a teprve v rámci této reformy začít hovořit o školném.
J. Švec sdělil, že studentská komora AS VUT je zásadně proti školnému navrhovanému poslancem
Matějů a schválení tohoto zákona vidí jako reálnou hrozbu. SK AS VUT usiluje o rozdělení
návrhu na dvě části – část sociální a část školného a doufá, že část školného nebude schválena.
Mgr. Božek sdělil, že na jednání LK AS VUT dne 20. 11. 2001 byla navržena pracovní skupina
pro zpracování návrhu stanoviska a z něho vycházející petice proti návrhu zákona poslance
Matějů. Doporučil aby tato skupina zpracovala uvedené materiály tak, aby mohly být projednány
na příštím zasedání AS VUT a oficiálně zaslány Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR.

Rektor Vrbka se rozloučil s přítomnými senátory a opustil zasedání AS VUT.

� Kancléřka Vanýsková
Kancléřka informovala o zahájení prací na výroční zprávě VUT za rok 2001. V této souvislosti
požádal Doc. Zbořil předsedy EK a LK a předsedu SK AS VUT o krátké zprávy, které budou
podkladem pro část zmíněné výroční zprávy za AS VUT.

� Prorektor Kazelle
Prorektor informoval o dalším postupu reorganizace činnosti oddělení vnějších vztahů v návaznosti na
program Socrates Erasmus.
Dr. Popela podal návrh, aby studenti VUT studující v rámci tohoto programu na zahraničních
vysokých školách prezentovali svoje výsledky na svých WWW stránkách a aby odkazy na tyto stránky
byly umístěny na WWW stránku VUT. Prorektor Kazelle odpověděl, že centrální evidence
o konkrétních výsledcích každého studenta není reálná.
Doc. Novotný informoval o studentech MU, kteří jsou vysíláni ke studiu na zahraniční vysoké školy
s konkrétními zadáními témat diplomových prací. Všechny studijní výsledky jsou uloženy v jednom
vyhotovení u koordinátora a na rektorátě MU. Studenti jsou dále povinni prezentovat výsledky svých
pobytů vystoupením na seminářích a prezentací v odborném tisku.
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� Kvestor Pěnčík
� Dne 12. 11. 2001 se uskutečnilo jednání Správní rady VUT s následujícím programem:

� informace o zřízení FIT a transformaci FEI na FEKT;
� informace o výsledcích kontroly NKÚ provedené v dubnu – červnu 2001;
� informace o rozvoji kampusového areálu Pod Palackého vrchem;

a) příprava a realizace výstavby integrovaného objektu FP a FEKT
b) příprava rozšíření sportovní části kampusového areálu
c) získání pozemků

� informace o postupu jednání mezi VUT v Brně a Biskupstvím brněnským týkající se objektů
Údolní 53 a pozemků Barvičova;

� informace o postupu jednání o prodeji areálu Veverská Bítýška;
� informace o záměrech městské části Brno – střed týkající se areálu Kraví hora;
� souhlas správní rady k převedení nemovitých věcí;

a) uzavření směnné smlouvy mezi VUT v Brně a Statutárním městem Brnem
b) uzavření kupní smlouvy mezi VUT v Brně (prodávající) a panem Hamplem, Rezkova 42

� hospodaření VUT v Brně;
a) předpoklad výsledků hospodaření v roce 2001
b) příprava rozdělení dotace a příprava rozpočtu roku 2002
c) pravidla pro zakládání právnických osob.

Zápis z tohoto jednání je uveden na  http://www.vutbr.cz/RO/vedeni/zapissr/sr0801.pdf
� Vývoj počtu studentů v nadcházejících letech - na základě rozborů končí extenzivní vývoj.

MŠMT již nebude financovat studenty studující více než o 1 rok déle než je standardní doba studia
- v letošním roce ještě byli tito studenti započítáváni s koeficientem 0,5. Kvestor doporučil provést
na fakultách revizi poplatků za prodloužené studium.
Z rozborů dále vyplývá, že VUT přijalo asi o 580 studentů méně, než mohlo být z úrovně MŠMT
v roce 2002 financováno. Kvestor informoval o situaci na jednotlivých fakultách a konstatoval, že
v roce 2002 budou všichni studenti financováni. Z předběžné přípravy rozpočtu na rok 2002
vyplývá, že zřejmě bude muset být dotována Fakulta architektury.
Vzhledem k tomu, že do budoucna nelze počítat s výrazným navýšením počtu studentů, bude
nutné nárůst vzdělávací činnosti orientovat na transformaci studijních programů, realizaci
celoživotního vzdělávání, Univerzitu 3.věku, mobilitu studentů a vzdělávání učitelů (rozvojové
programy).

� Kvestor se obrátil na Studentskou komoru AS VUT se žádostí o spolupráci v následující
záležitosti. Ta se týká velkého zvýšení objemu přenášených dat studenty na  kolejích a je důvodné
podezření, že zde nejsou respektována pravidla CESNETu, především porušováním autorských
práv. V rámci směrnice o provozu sítí bude nutné předejít velkým sankcím - záležitost bude
projednána se správci sítí na kolejích a bude nutné nalézt rychlé řešení. Na žádost studentů jim
kvestor zpracované rozbory předal, studenti přislíbili projednat tuto záležitost se studenty na
kolejích. Materiály jsou Přílohou č. 1 zápisu z dnešního zasedání AS VUT.

� Kvestor informoval o přípravě rozpočtu na rok 2002 – byl zpracován předběžný plán Stavební
komise VUT – požadavky fakult převyšují možnosti rozpočtu a budou proto muset být
redukovány.
Doc. Podroužek sdělil, že na společném jednání EK a LK AS VUT dne 20. 11. 2001 kvestor
konstatoval, že k návrhu pravidel pro rozdělení státní dotace na rok 2002 neobdržel od členů AS
VUT žádné připomínky. Doc. Mašek připomněl svůj návrh změny Statutu VUT ve smyslu
schvalování pravidel akademickým senátem. Doc. Zbořil sdělil, že tato připomínka souvisí se
změnou Čl. 28 Statutu VUT, která dosud nebyla zpracována.

Ad 3) Informace předsedů LK a EK AS VUT
Předseda LK AS VUT Mgr. Božek informoval o společném zasedání LK a EK AS VUT dne 20. 11.
2001, na kterém byly projednány veškeré návrhy vnitřních předpisů a změn vnitřních předpisů
předložené AS VUT k projednání a schválení. Zápis z tohoto jednání byl předán členům AS VUT
v tištěné formě na dnešním zasedání.
Mgr. Božek dále sdělil, že na tomto jednání byla navržena pracovní skupina ve složení Doc. Zbořil,
Doc. Münsterová, J. Švec, Dr. Popela a kvestor Pěnčík, která by  měla zpracovat stanovisko k návrhu

http://www.vutbr.cz/RO/vedeni/zapissr/sr0801.pdf


4

na změny ve financování veřejných vysokých škol zavedením školného (základní principy věcného
návrhu zákona zpracovaného poslancem Matějů) a připravit petici k jeho projednání v parlamentu.
Tyto materiály by měly být následně projednány v AS VUT, proto Mgr. Božek doporučil AS VUT
přijetí následujícího návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
a) AS VUT bere na vědomí návrh pracovní skupiny ve složení Doc. Zbořil, Doc. Münsterová, J.

Švec, Dr. Popela a kvestor Pěnčík.
b) Ukládá pracovní skupině zpracovat návrh stanoviska AS VUT k zákonu o školném tak, aby mohl

být projednán na příštím zasedání AS VUT.
Hlasování:
Pro – 13 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
(v okamžiku hlasování bylo přítomno 13 senátorů)
Návrh byl schválen.
UAS 1
a) AS VUT bere na vědomí návrh pracovní skupiny ve složení Doc. Zbořil, Doc. Münsterová, J.

Švec, Dr. Popela a kvestor Pěnčík.
b) Ukládá pracovní skupině zpracovat návrh stanoviska AS VUT k zákonu o školném tak, aby mohl

být projednán na příštím zasedání AS VUT.

Jednání pracovní skupiny se uskuteční v úterý dne 4. 12. 2001 v 10:00 hodin v malé zasedací místnosti
rektorátu VUT, Antonínská 1.

Předseda EK Doc. Podroužek informoval o jednání dne 20. 11. 2001 a sdělil připomínku EK k návrhu
pravidel rozdělení dotace na rok 2002, ve kterém nejsou jasně vyřešeny investiční prostředky.
Vzhledem k tomu, že AS VUT stále nemá svého zástupce ve Stavební komisi VUT, navrhla EK AS
VUT, aby se členem Stavební komise VUT stal Ing. arch. Mohelník. Doc. Zbořil připomněl, že na
předcházejícím zasedání byl akademickým senátem schválen za člena Stavební komise nový zástupce
FAST v AS VUT. Proto doporučil, aby AS VUT měl ve Stavební komisi zástupce dva, druhým by byl
podle návrhu EK Ing. arch. Mohelník.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT jmenuje Ing. arch. Ladislava Mohelníka druhým zástupcem AS VUT ve
Stavební komisi VUT.
Hlasování:
Pro – 12 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
Návrh byl schválen.
UAS 2
Akademický senát VUT jmenuje Ing. arch. Ladislava Mohelníka druhým zástupcem AS VUT ve
Stavební komisi VUT.

Ad 4) Projednávání a schvalování návrhů změn vnitřních předpisů VUT
Předsedové LK a EK průběžně informovali o stanoviscích EK a LK AS VUT k předloženým návrhům
vnitřních předpisů VUT.

� Změna Statutu VUT
Návrh změn Statutu VUT  byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 6. 11. 2001. LK
konstatovala, že návrh změny čl. 13 a 15 byl upraven na základě jejích požadavků, ostatní návrhy
změn statutu jsou pouze technickou záležitostí související se zřízením FIT, a proto je doporučila AS
VUT ke schválení.
Dne 26. 11. 2001 byl rozeslán Dodatek č. 2 ke Statutu VUT obsahující plné znění změn, včetně změn
Příloh č. 2 a 3 Statutu VUT (kompletně zpracovaný materiál, který v tomto znění bude předložen
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MŠMT k registraci). Doc. Zbořil upozornil, že v přílohách jsou ještě malé nepřesnosti ve srovnání
s materiálem dodaným Akreditační komisí. Po diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na
usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn Statutu VUT v Brně – Dodatek č. 2 s tím,
že definitivní úpravy ve znění Příloh č. 2 a 3 provede prorektor Dub na základě konzultace s MŠMT.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Návrh byl schválen.
UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn Statutu VUT v Brně – Dodatek č. 2 s tím,
že definitivní úpravy ve znění Příloh č. 2 a 3 provede prorektor Dub na základě konzultace s MŠMT.

� Změna Volebního a jednacího řádu AS VUT
Návrh byl předložen členům AS VUT na minulém zasedání Studentskou komorou AS VUT a týká se
možnosti zřizování stálých pracovních skupin SK AS VUT. Legislativní komise doporučuje návrh ke
schválení. AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh na rozšíření Čl. 10 a Čl. 16 Volebního a jednacího řádu AS
VUT.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Návrh byl schválen.
UAS 4
AS VUT schvaluje předložený návrh na rozšíření Čl. 10 a Čl. 16 Volebního a jednacího řádu AS
VUT.

� Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných
právnických osob

Návrh vnitřního předpisu byl projednán na několika jednáních LK a EK AS VUT. Na společném
zasedání LK a EK dne 20. 11. 2001 byly vzneseny další připomínky, které kvestor akceptoval.
Legislativní komise doporučila po zapracování připomínek návrh ke schválení. Následně byla
rozeslána dne 22. 11. 2001 IV. verze návrhu, ve které byla kromě zapracovaných připomínek
provedena další změna týkající se doplnění odst. 4 v Čl. 3. Tato změna řeší možné budoucí navýšení
základního kapitálu. Mgr. Božek doporučil doplnit Čl. 3 odst. 4 textem „… podle  Čl. 5...“. AS VUT
hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Pravidel pro zakládání právnických osob a pro
peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob – verze IV. návrhu  s výše uvedenou
připomínkou týkající se doplnění čl. 3, odst. 4 textem „… podle Čl. 5...“.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Návrh byl schválen.
UAS 5
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Pravidel pro zakládání právnických osob a pro
peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob – verze IV. návrhu s výše uvedenou
připomínkou týkající se doplnění čl. 3, odst. 4 textem „…podle Čl. 5...“.
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Ad 5) Projednávání a schvalování návrhů vnitřních předpisů FIT
Návrhy vnitřních předpisů byly rozeslány dne 2. 11. 2001 E-mailem všem členům AS VUT a byly
projednány na společném zasedání LK a EK AS VUT dne 20. 11. 2001. K předloženým návrhům se
vyjádřili zpravodajové pověření LK AS VUT.

� Statut FIT
J. Švec doporučil předložený návrh ke schválení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Statutu Fakulty informačních technologií Vysokého učení
technického v Brně.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 6
AS VUT schvaluje předložený návrh Statutu Fakulty informačních technologií Vysokého učení
technického v Brně.

� Volební a jednací řád AS FIT
Mgr. Božek doporučil předložený návrh ke schválení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Fakulty
informačních technologií Vysokého učení technického v Brně.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 7
AS VUT schvaluje předložený návrh Volebního a jednacího řádu Akademického senátu Fakulty
informačních technologií Vysokého učení technického v Brně.

� Jednací řád Vědecké rady FIT
Doc. Münsterová doporučila návrh ke schválení, vznesla pouze formální připomínku týkající Čl. 3
bodu 6, druhé věty, která je dle jejího názoru komplikovaná.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty informačních technologií
Vysokého učení technického v Brně.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 8
AS VUT schvaluje předložený návrh Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty informačních technologií
Vysokého učení technického v Brně.

� Disciplinární řád pro studenty FIT
Doc. Lhotáková doporučila předložený návrh ke schválení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Disciplinárního řádu pro studenty Fakulty informačních
technologií Vysokého učení technického v Brně.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
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Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 9
AS VUT schvaluje předložený návrh Disciplinárního řádu pro studenty Fakulty informačních
technologií Vysokého učení technického v Brně.

� Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském studijním
programu na FIT

Tento vnitřní předpis by měl schvalovat AS FIT. Vzhledem k tomu, že AS FIT vznikne až v lednu
příštího roku a pravidla pro přijímací řízení pro akademický rok 2002/2003 musí být schválena
nejpozději v listopadu tohoto roku, požádal Prof. Hruška, pověřený přípravou FIT, o jeho schválení
AS VUT. Návrh předpisu byl rozeslán všem členům AS VUT dne 6. 11. 2001. K návrhu nebyly
vzneseny žádné připomínky, a proto bylo přistoupeno k hlasování o jeho schválení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském
studijním programu na Fakultě informačních technologií VUT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 10
AS VUT schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském
studijním programu na Fakultě informačních technologií VUT.

Ad 6) Projednání změn vnitřních předpisů FEI – transformace na FEKT
Návrh změn vnitřních předpisů FEI – transformace na FEKT předložený AS FEI (dopis předsedkyně
AS FEI RNDr. Krupkové) byl rozeslán dne 2. 11. 2001 E-mailem všem členům AS VUT. Vzhledem
k tomu, že v předloženém návrhu provedl AS FEI malé opravy, bylo rozesláno jeho opravené znění
dne 22. 11. 2001. K návrhu nebyly vzneseny ze strany senátorů žádné připomínky, a proto bylo
přistoupeno k hlasování o jeho schválení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn vnitřních předpisů FEI – transformace na
FEKT předložený předsedkyní AS FEI, verze ze dne 22. 11. 2001.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 11
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh změn vnitřních předpisů FEI – transformace na
FEKT předložený předsedkyní AS FEI, verze ze dne 22. 11. 2001.

Ad 7) Vyhlášení voleb do AS VUT na FEKT a FIT a vyhlášení voleb do AS FIT
AS VUT vyhlašuje doplňovací volby do AS VUT na FEI-FEKT, volby do AS VUT na FIT
a vzhledem k tomu, že prozatím neexistuje AS FIT i volby do AS FIT. Všechny uvedené volby se
uskuteční ve dnech 7. a 8. ledna 2001. AS VUT hlasoval o následujících návrzích na usnesení.

Návrh na usnesení:
AS VUT vyhlašuje volby do AS VUT na FIT a doplňovací volby do AS VUT na FEKT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 12
AS VUT vyhlašuje volby do AS VUT na FIT a doplňovací volby do AS VUT na FEKT.
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Návrh na usnesení:
AS VUT vyhlašuje volby do AS FIT.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 13
AS VUT vyhlašuje volby do AS FIT.

Doc. Zbořil informoval senátory, že na základě pověření LK AS VUT zaslal dne 21. 11. 2001 E-
mailem předsedům AS fakult dopis týkající se doplnění nebo upřesnění členů volební komise VUT.
Na tento dopis ještě nereagovali všichni předsedové, prozatím byli potvrzeni tito členové:  FEI/FEKT
– Doc. Ing. Jarmila Dědková, CSc., FCH – RNDr. Božena Kábelová, FEI/FIT – Doc. Ing. František
Zbořil, CSc.

Dále Doc. Zbořil požádal o schválení složení volební komise FIT pro volby do AS VUT a do AS FIT.
Vedení UIVT navrhuje volební komisi ve složení Ing. Cvrček, Ing. Lampa, Švec, Tupec.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje volební komisi FIT pro volby do AS VUT a do AS FIT ve složení Ing. Cvrček,
Ing. Lampa, Švec, Tupec.
Hlasování:
Pro – 15 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 14
AS VUT schvaluje volební komisi FIT pro volby do AS VUT a do AS FIT ve složení: Ing. Cvrček,
Ing. Lampa, Švec, Tupec.

Ad 8) Informace ředitele CEVAPO
Ředitel CEVAPO Ing. Janíček přednesl členům AS VUT informace o činnosti CEVAPO. Změny ve
vedení centra probíhají od 1. 7. 2001 a jejich cílem je konkretizace poslání, role, předmětu a zásad
činnosti, změna organizační a řídící struktury centra, zavedení systému projektového řízení
a redefinice pracovních rolí zaměstnanců CEVAPO. Organizační změny jsou podloženy následujícími
dokumenty: Novela Statutu Centra s předpokládanou účinností od 1. 12. 2001 a vnitřními normami
upravujícími činnost a vztahy uvnitř CEVAPO. Současně jsou řešeny formy financování a pravidla
odměňování zaměstnanců v návaznosti na Mzdový předpis VUT, změněné pracovní role a projektový
systém řízení. Dále Ing. Janíček přednesl vyčerpávající výklad všech výše uvedených organizačních
změn, seznámil s plánem činností pro nejbližší období a prezentoval současnou i připravovanou
nabídku. V závěru prezentoval financování CEVAPO.
Informoval senátory, že ve čtvrtek 29. 11. 2001 se uskuteční diskusní program o celoživotním
vzdělávání, na kterém bude zahájena série volných přednášek a diskusí na určitá témata s cílem
vytvořit diskusní platformu.
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři vznášeli dotazy týkající se zejména prezentace
činnosti CEVAPO na WWW stránkách, konkrétních informací týkajících se jazykových
a pedagogických kursů, možností studentů zúčastnit se studia v rámci CEVAPO a finančních
podmínek tohoto studia. Dále se senátoři zajímali o finanční prostředky CEVAPO a především o stav
vnitřních předpisů CEVAPO ve vztahu k předpisům schvalovaným AS VUT. Mgr. Božek konstatoval,
že ze zákona nespadá schvalování vnitřních předpisů dalších součástí do pravomoci AS škol, avšak
v rámci Statutu VUT může být tato záležitost upravena. Podal proto následující návrh na usnesení,
o kterém AS VUT hlasoval.

Návrh na usnesení:
AS VUT ukládá legislativní komisi AS VUT zpracovat návrh změny Statutu VUT ve věci vnitřních
předpisů dalších součástí VUT.
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Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 15
AS VUT ukládá legislativní komisi AS VUT zpracovat návrh změny Statutu VUT ve věci vnitřních
předpisů dalších součástí VUT.

Na závěr členové AS VUT poděkovali Ing. Janíčkovi za pěknou prezentaci činnosti CEVAPO
a doporučili, aby byla v této formě uvedena na WWW stránkách. Současně požádali o předložení
prezentací ředitelů CVIS, CESA a CEVAPO v tištěné formě a požádali předsedu AS VUT o zajištění
tohoto požadavku.

Ad 9) Informace zástupců AS VUT z jednání RVŠ
� Doc. Zbořil vznesl dotaz, zda senátoři mají připomínky k dopisu Prof. Stránského, který obdrželi

jako přílohu k zápisu z minulého zasedání. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly
vzneseny, konstatoval Doc. Zbořil, že za VUT bude vypracováno společné stanovisko a v tomto
smyslu se k němu za AS připojí.

� Doc. Mašek informoval o zasedání 6. sněmu RVŠ, které se uskutečnilo dne 22. 11. 2001. Jednání
zahájil předseda RVŠ Doc. Ježek, dále hovořil náměstek MŠMT Průša o současném stavu ve
vysokém školství a o vyhraněné situaci ve financování VŠ. Byla projednána a jednomyslně
schválena zpráva o činnosti RVŠ za období od posledního sněmu (Doc. Ježek), předseda EK AS
VUT Prof. Haasz hovořil o financování vysokých škol. Dalším bodem jednání byla Akreditace
a kvalita vysokých škol (spolupráce s AK) - Doc. Mašek informoval o konkrétních zkušenostech
s akreditační skupinou chemie. Zápis z jednání sněmu je uveden na www stránkách na adrese:
http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/snem/zapisy/6snzazn.htm
Na závěr Doc. Mašek konstatoval, že na sněmu RVŠ byla poměrně nízká účast (asi jedna třetina
všech členů). Jednání RVŠ jsou připravena dopředu, materiály jsou zpracovány vždy předem
v tištěné formě a diskuse při jejich schvalování je velmi malá. Předsednictvo RVŠ dle jeho názoru
příliš prezentuje pouze svoje názory a nedává prostor k diskusi.
Doc. Münsterová sdělila, že na tento problém předsednictvo RVŠ již upozornila. Dopředu
připravené materiály nepodněcují k uvolněné diskusi.

� Doc. Podroužek doplnil informace z RVŠ o skutečnost , že na předsednictvo RVŠ přišlo málo
připomínek ke strategickému záměru MŠMT (poslední termín byl včera). Dále informoval o tom,
že pro financování příštího roku by měla být uvolněna 1 miliarda 150 tis. Kč na vzdělávací činnost
(z toho 490 mil. Kč na navýšení mzdových prostředků pro VŠ), že budou také navýšeny
příspěvky na doktorandy, a že předseda RVŠ Ježek předal členům EK RVŠ k připomínkování
návrh rozpočtových pravidel VŠ do roku 2002. Dále Doc. Podroužek informoval o přípravě
projektu „Rozvoj veřejných vysokých škol – finanční podmínky a předpoklady“; pro tuto přípravu
byla vytvořena komise, kterou řídí rektor Lukáš z Liberce. Zájemci o spolupráci se mohou
přihlásit cestou vedení svých škol. Doc. Münsterová doporučila, aby se VUT do přípravy
zmíněného projektu zapojilo a za člena komise navrhla kvestora Pěnčíka. Doc. Zbořil nechal
o návrhu Doc. Münsterové hlasovat.
Návrh na usnesení:
AS VUT doporučuje rektorovi VUT navrhnout kvestora Pěnčíka do komise rektora Lukáše pro
přípravu projektu „Rozvoj veřejných vysokých škol – finanční podmínky a předpoklady“.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 16
AS VUT doporučuje rektorovi VUT navrhnout kvestora Pěnčíka do komise rektora Lukáše pro
přípravu projektu „Rozvoj veřejných vysokých škol – finanční podmínky a předpoklady“.

http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/snem/zapisy/6snzazn.htm
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Ad 10) Různé
� Děkan FA Doc. Chybík přednesl členům AS VUT důvody, které ho vedly k účasti na dnešním

zasedání AS VUT. Při přečtení zápisu z předcházejícího zasedání AS VUT ho překvapilo
vystoupení Mgr. Božka k vypsání architektonické soutěže na rekonstrukci budovy FA na Poříčí se
žádostí, aby AS VUT nesouhlasil s úhradou z celoškolských prostředků a doporučil FA úhradu
této soutěže z vlastních prostředků fakulty. Děkan Chybík prezentoval názor akademické obce FA,
že rekonstrukce areálu FA na Poříčí je natolik závažná, aby vypsání architektonické soutěže bylo
opodstatněné. Půjde o velmi dobře investované peníze, neboť se jedná o celkovou rekonstrukci
areálu FA. Na úrovni vedení VUT byly podmínky pro vypsání architektonické soutěže, které
zpracovala Fakulta architektury, projednány. Děkan Chybík požádal AS VUT o podporu výše
uvedené akce.
Kvestor Pěnčík sdělil, že požadavek FA na rekonstrukci budovy na Poříčí je oprávněný, a proto již
byla zpracována studie rekonstrukce budovy A Poříčí 5. Na zpracování studie se FA podílela,
avšak následně tuto studii nepřijala a vznesla požadavek na vypsání architektonické soutěže.
Kvestor předloží požadavek FA k projednání AS VUT při schvalování rozpočtu VUT na rok 2002.
Prorektor Štěpánek uvedl celou chronologii postupu jednání o rekonstrukci budovy A a B na
Poříčí. Dále sdělil, že studie byla zpracována v úzké součinnosti s FA a na základě jejich
požadavků byla několikrát měněna.
DISKUSE:
Mgr. Božek sdělil, že informace z předcházejícího zasedání o celkové výši nákladů na
rekonstrukci se zcela rozcházejí s informacemi z dnešního zasedání. AS VUT také nebyl
informován o celém rozsahu akce. Domnívá se, že vypsání architektonické soutěže celou akci
nejen prodraží, ale také její realizaci velmi opozdí. Dále se domnívá, že např. objekty v areálu
Veveří - Žižkova jsou historicky a architektonicky nejméně stejně významné jako objekt Poříčí 5
a na jejich rekonstrukci architektonická soutěž vypisována nebyla.
Děkan Chybík sdělil, že na počátku byla plánována pouze rekonstrukce budovy A, nyní se hovoří
o rekonstrukci celého areálu (budovy A, B a dvůr), který chce FA zcela změnit podle nového
dispozičního řešení k moderní výuce architektů.
Mgr. Božek sdělil svůj názor, že kdo jiný by mohl lépe zpracovat dispoziční změny celkového
areálu  FA na Poříčí, než sami odborníci – architekti a současně uživatelé objektu z FA.
Děkan Chybík odpověděl, že tento návrh by byl nestandardní, regulérní cesta je vypsání
architektonické soutěže.
Kvestor Pěnčík sdělil, že při revizi byla konstatována možná havárie elektroinstalací, proto je
nutné zahájit celkovou rekonstrukci co nejdříve.
Dr. Popela, vzhledem k vyjádření děkana FA (přestavba i modernizace výuky), doporučil zjistit,
zda v oblasti rozvojových programů a fondů neexistují možnosti, jak získat finanční prostředky
v souvislosti se změnami koncepce výuky na FA. Dále se otázal, zda by se FA na financování
soutěže podílela (vzhledem ke skutečnosti, že na VUT je vypsání architektonické soutěže
nepochybně nadstandardní).
Doc. Münsterová připomněla, že je třeba brát v úvahu informaci kvestora, že v roce 2002 bude
nutné FA v rámci rozpočtu dotovat.
Doc. Chybík sdělil, že FA dostává peníze na přijaté studenty a sama nemá možnost další finanční
prostředky získat.
Doc. Münsterová sdělila, že FSI i ostatní fakulty získávají finanční prostředky v rámci své další
činnosti a domnívá se, že i FA by svým zaměřením mohla podobné finanční prostředky získat.
Prorektor Kazelle podpořil žádost děkana Chybíka na vypsání architektonické soutěže, neboť dle
jeho názoru se jedná o velmi náročnou rekonstrukci areálu a ani řada dosavadních jednání nevedla
k jinému řešení. Celková částka není příliš vysoká, avšak vzhledem k tomu, že FA bude muset být
v rámci rozpočtu na rok 2002 dotována, nepřichází  v úvahu hrazení části nákladů fakultou.
Kvestor Pěnčík požádal AS VUT, aby na příští zasedání byl zařazen samostatný bod programu
"Investiční výstavba na VUT v dalším období“.
Doc. Münsterová znovu zdůraznila, že nesouhlasí s vyjádřením děkana Chybíka, že FA nemá
možnost dosáhnout na jiné finanční prostředky, než na dotaci na studenty. Ostatní fakulty si
hledají další zdroje příjmů a neměly by proto dotovat fakultu, která pouze tvrdí, že tyto zdroje
získat nemůže.
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Doc. Zbořil podpořil názor Doc. Münsterové a sdělil, že pracovníci ÚIVT (FIT) jsou v podobném
postavení jako pracovníci FA (k případné živnosti jim stačí soukromé prostředky – počítač)
a přesto se o získání dalších finančních prostředků z dalších zdrojů pro své pracoviště usilovně
snaží a také je získávají.
Na závěr se děkan Chybík znovu obrátil na AS VUT se žádostí, aby podpořil vypsání
architektonické soutěže na rekonstrukci areálu FA na Poříčí 5 a její hrazení z prostředků VUT.

� Kvestor Pěnčík informoval o tom, že kvestoři brněnských vysokých škol zpracovávají analýzu
činnosti odboru 30 MŠMT ČR v oblasti dotací – investice i neinvestice.

� Doc. Zbořil informoval AS VUT o návrhu memoranda, který obdržel od Prof. Miky (ZČU Plzeň).
Doc. Zbořil text memoranda částečně upravil (aby šlo o memorandum předsedů AS a ne
o memorandum akademických obcí vysokých škol, protože v daném termínu několika málo dnů
nebylo již možné stanovisko AO na všech školách získat) a takto upravené memorandum poslal
Prof. Mikovi zpět, společně se souhlasem k jeho zveřejnění. S upraveným textem memoranda pak
Doc. Zbořil seznámil shromáždění AO VUT konané dne 14. 11. 2001 v aule Q na FSI, které
s touto verzí vyjádřilo jednoznačný souhlas.
Doc. Zbořil dále informoval AS VUT o dalším setkání předsedů akademických senátů brněnských
VŠ a rektorů těchto škol, které se uskutečnilo dne 20. 11. 2001 na VFU. Jednání se týkalo výlučně
školného a financování vysokých škol, názory zúčastněných byly v podstatě stejné.
Doc. Zbořil konečně informoval AS VUT o odpovědi ředitele CESA Dr. Bogdálka na dotaz AS
VUT o počtu akademických pracovníků zapojených do TV. Dr. Bogdálek v písemné odpovědi
sdělil, že evidence členské základny VSK VUT (zaměstnanců VUT) je prováděna pouze na
základě pracovní smlouvy s VUT a neobsahuje žádné další údaje - proto nemůže na dotaz AS
VUT odpovědět. V členské základně VSK VUT bylo k 30. 9. 2001 evidováno celkem 197
zaměstnanců VUT, definitivní stav členské základny r. 2001 bude uzavřen k 30. 11. 2001.

� Prorektor Dub informoval o návštěvě Moravské zemské knihovny, jejímž účelem byla společná
komunikace a propojení v rámci nového knihovnického systému. VUT považuje oboustrannou
spolupráci za velmi užitečnou.

� Doc. Podroužek požádal prorektora Duba o informace, které se týkají analýzy počtu studentů
zpracované EK AS VUT (nedoplnění historie studentů způsobilo VUT ztrátu asi o 2,6 mil. Kč).
Prorektor Dub sdělil, že v daném případě historie studentů v rámci současného zákona o VŠ
neexistuje. Jestliže jednotlivé školy doplňovaly historii studentů dodatečně, nebyla to reálná
skutečnost, ale extrapolace. Tento způsob dle jeho názoru nemůže vést k relevantním údajům.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. prosince 2001 v 8:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                    Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHY:
1. Přehled a rozbor objemů přenášených dat v CESNETu.


